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Förhindrade att närvara 

Ingrid Duke   RTP-StS 

Eva Serneblad   R    
Ulla Elfving Ekström  IFS 

 

Tjänstemän 

Siw Lideståhl  p.1-11 avdelningschef för 

vuxenavdelningen beställare 

 

1. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes och ordförande hälsade alla välkomna.  

 
2. Val av protokolljusterare  

Monicka  

 

3. Mötets tillgänglighet 
Lokalen brister i tillgänglighet för rullstolsburna. Mötets handlingar har 

presenterats på tillgängliga media. Synpunkter på möteslokalen (Tule): 
Ojämn belysning i lokalen. Bordet är för mycket vinklat åt fönstersidan 

och möbler stod i vägen för ordförandes rullstol. Positivt är den väl belysta 

anslagstavlan vid förvaltningen entré. 
 

Monicka önskar att rådet får ta del av förvaltningens inventering av 

tillgängligheten av förvaltningslokalerna. Rådet vill studera hur denna tar 
hänsyn till tillgänglighet och vilka åtgärder som är på gång för att förbättra 

tillgängligheten. Lokalintendent inbjuds av Siw till nästa möte.  

 

4. Föregående protokoll 
Läggs till handlingarna.  
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5. Utvärdering av halvdagen om tillgänglighet den 8 oktober 
En enkät utdelades vid mötet den 8 oktober. 19 deltagare svarade. I 
huvudsak lämnades goda omdömen om halvdagen. Ett nästa steg skulle 

kunna vara att politiker och tjänstemän bjuds in till mer praktiskt inriktade 

övningar rörande tillgänglighetsfrågor. Lämpligen nästa höst innan valet. 
Frågan bör lyftas vid rådets sammanträde i april eller maj. Mikael menar 

att rådet, inför ett sådant möte bör tillsätta en arbetsgrupp för den 

detaljerade planeringen.  
 

6. Rådets möten våren 2010 

Rådet enades om följande möten under våren 2010: Rådet kommer ha 
sammanträden samma vecka som nämndens sammanträden. Datum: 8/2, 

15/3, 19/4, 17/5 och 21/6. Mötestid: kl.15.00-16.30, med förmöte 14.00-

15.00. Utskick av kallelse till handikapprådets möte samt urval av 
handlingar till stadsdelsnämndens sammanträde, veckan innan rådets 

sammanträde, samtidigt som nämndens ledamöter får handlingarna. 

Protokolljustering tisdag eftermiddag. Protokolljustering sker endera via e-
post eller på stadsdelsförvaltningen. Underskrift av protokoll i samband 

med rådets nästa sammanträde.  

 

7. Monicka Zacharis förslag till rådets definition av begreppet 

tillgänglighet  
Monickas förslag, som har bordlagts vid tidigare sammanträde: ”Att med 
helhetssyn anpassa miljön och ta hänsyn till tillfälliga eller bestående 

funktionella begränsningar hos alla människor”. 

Monicka väckte frågan om en för rådet gemensam definition inför rådets 
tillgänglighetsmöte den 8 oktober. Mötet beslutar inte heller vid dagens 

möte i denna fråga, men Monicka ber rådets ledamöter fundera på om 

rådet i en framtid kan ha nytta av en definition.  
 

8. Avsägelse i handikapprådet – vikarier för rådets ledamöter 
Géralidine har avsagt sig vidare uppdrag i rådet. Hon förmedlade i sitt brev 
att det hon ser det som viktigt att barnperspektivet även fortsättningvis 
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bevakas av rådet. Rådet önskar tacka Géraldine för hennes insats. 

Ordförande ansvarar för att ett tackkort postas till Géraldine.  
 

9. Eventuell adjungering av någon av rådets medlemmar, eller annan 

sakkunnig person, till kommande upphandlingar inom  
a) pågående upphandling av grupp- och servicebostäder (LSS-insats), 

daglig verksamhet (LSS-insats) samt Neuropsykiatriska stödteamet (SoL-

insats) 
b) Insatser inom socialpsykiatrin under 2010 

 

Ulla har tackat nej till uppdraget (b) på grund av personliga skäl. Ulika 
Pohl Anderson var inbjuden till dagens sammanträde, men hade inte 

möjlighet att ta uppdraget (a) då detta inte är arvoderat. Arvode för 

uppdrag av denna typ kan endast erhållas av rådets medlemmar.  
 

Mötet beslutade adjungera Monicka för lämna synpunkter till 

förvaltningen på det förfrågningsunderlag som rör socialpsykiatrisk 
verksamhet (b). En redovisning av upphandlingsförfarandet av pågående 

upphandling (a) görs vid rådets sammanträde i februari för att ge rådet 

möjlighet att sätta sig in i denna upphandling, även fast rådet inte haft 
möjlighet att delta aktivt. 

 

Det är viktigt att rådet kan bidra med synpunkter vid framtagning av 
förfrågningsunderlag och vid upphandlingsförfarande. 

 

10. Siw Lideståhl rapporterar inför stadsdelsnämndens sammanträde 

den 15 oktober 
Ett tjänsteutlåtande föreligger som ett svar på en remiss från 

kommunsstyrelsen om kompletterande förslag av det kommande 
ersättningssystemet inom socialpsykiatrin. Remissen är utsänd till rådet i 

samband med kallelsen, tjänsteutlåtandet dukades vid rådets möte. 

Förslaget har tagit hänsyn till Norrmalms tidigare remissvar och innebär 
sammantaget oförändrad kostnadsnivå jämfört med 2009 vad gäller 
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boendestöd samt att studiecirklarna inte längre omfattas av pengsystemet. 

Förvaltningen ställer sig positiva till det nya förslaget.  
 

Rådet tar upp frågan om ledsagarservice för personer med 

funktionsnedsättning, då de hört att socialtjänstnämnden kommer att göra 
en upphandling av ledsagarservice. Rådet önskar följa hur 

ledsagarservicen kommer att fungera för Norrmalms del. 

 

11. Verksamhetsplan 2010 
Siw redogör för i korta drag för budget 2010 och förvaltningens arbete 

med den nya verksamhetsplanen (VP). Antalet nämndmål kommer att 
minska och tydliggöras. Vision 2030 om ett Stockholm i världsklass ska 

synliggöras. Budgeten 2010 för stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning är 400 tkr högre, men har ju i år ett underskott på ca 
11,5 mkr varför det i förvaltningens förslag kommer att finnas ett förslag 

om att även för 2010 tillföra verksamheten medel från andra 

verksamhetsområden. Den 17 december fattar stadsdelsnämnden beslut om 
VP 2010.  

 

Rådet är angeläget om att vikten av tillgänglighet tydliggörs i nämndens 
VP. Rådet föreslår att begreppet tillgänglighet arbetas in i alla områden i 

VP.  Idag finns det bara angivet inom avsnittet Trygghet och detta är inte 

tillräckligt. Rådet menar att tillgänglighet ingår i alla områden. Vid rådets 
nästa sammanträde kommer förslag till nämndmål, åtaganden på 

enhetsnivå och indikatorer för uppföljning att presenteras. 
 

 

12. Lista till stadsdelsdirektören om förbättringar 
- Norrmalms förvaltnings lokaler ska vara så tillgängliga så att en 

funktionshindrad person ska kunna verka i dessa. Rådet efterlyser en  
tillgänglighetsinventering så att man kan se vad som är gjort och vad som 

behöver göras.  
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13. Bordlagda frågor 

- Gångbro mot Karlbergs slott 

Monicka ser gångbron som leder från Rörstrandsgatan över till Karlbergs 

slott är ett dåligt exempel. Gångbron är idag otillgänglig på en rad punkter. 
Den är dåligt belyst, har för stark lutning, är för smal och separationen 

mellan gående och cyklister är inte kännbar. Monicka har själv krockat 

med cyklister på bron och detta är inte acceptabelt.  
 

 

14. Övriga frågor 
Rådet önskar uppdatering vad gäller heminstruktörer för syn respektive 

hörselskadade har vi på Norrmalm.  
 

Monicka uppmärksammar kampanjen för St Julianpriset och att man 

nominerar lokaler med god tillgänglighet till denna utmärkelse.  
 

15. Mötets avslutande – nästa sammanträde den 9 december. 

 
 

Vid protokollet 
 

 

Mikael Josephson 
sekreterare i rådet 


